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Milí čtenáři,  
rádi bychom omluvili zpoždění minulého vydání, toto zpoždění vzniklo snahou zařadit aktuální články, které 
však přišly po uzávěrce a dále špatnou komunikací mezi institucemi zajišťujícími vydání čísla zpravodaje, proto 
tímto žádáme o dodržování uzávěrky pro přispívání, která je vždy k 15. dni v sudém měsíci. Příspěvky, které 
budou zaslány po uzávěrce, budou (pokud ještě budou aktuální) zařazeny v následujícím číslu zpravodaje. 

Plesová sezóna v Koclířově: 
19. 1. 2020 Obecní ples         8. 2. 2020 Hasičský ples       29. 2. 2020 Maškarní ples 
Akce - jaro:   21. 3. 2020 Dětský karneval  
   4. 4. 2020 Velikonoční dílny   

Koclířovský zpravodaj 

Slavnostní předání ocenění Modrá stuha v Senátu 

parlamentu České republiky proběhlo dne 10. 12. 

2019. Ocenění převzal starosta Jiří Tesař. 

Předvánoční posezení s tancem a hudbou 



Máme před sebou první zpravodaj roku 2020 
a hned v úvodu Vám, milí spoluobčané, přeji 
pevné zdraví, klid a pohodu v novém roce. 
Uplynulý rok byl pro naši obec velmi významný 
a úspěšný. Provedly se velké investice a rozpočet 
obce se v příjmech navýšil zhruba o 19 mil. Kč. 
Celkem se v příjmech pohybujeme přes 34 mil. 
Kč.  To jsou obrovské peníze, které jsme získali 
navíc formou dotací či grantů.  Víte, žádné pení-
ze se neseženou samy. Nikdo Vám nic nedá jen 
tak. To je realita. Je to jenom naší zásluhou, jak 
se staráme a pracujeme. 
Za to chci poděkovat hlavně zaměstnancům ob-
ce, kteří mi v tom pomohli. 
Největší investicí v roce 2019 byla oprava části 
vodovodu. Projekt pod názvem ,,Vodovod Koc-
lířov“ byl financovaný i dotací od Pardubické-
ho kraje. Ten nám poskytl  částku 2 975 000,- 
Kč. Celková cena projektu je 10 142 568,57 Kč 
včetně DPH. 
Dělaly se i další projekty, ať už to jsou komuni-
kace, domácí čistírny odpadních vod, oprava ka-
bin, přístřešky pro kontejnery, či jiné. Nebylo 
toho málo. To mi věřte. 
Teď momentálně probíhají opravy místních ko-
munikací, které budou do května hotové. Buď-
me, prosím, všichni trpěliví a těšme se na to, že 

se nám „zadňáky” opraví. Chceme v tomto smě-
ru pokračovat dále a do 3 let mít zadní místní 
komunikace opraveny všechny. 
Obec nechala vypracovat hydrogeologický posu-
dek pro vsakování přečištěných odpadních vod. 
Tento posudek může každý občan použít pro 
svoji potřebu, když bude řešit povolení vodo-
právního úřadu na čističku. Stačí si zajít na obec. 
Posudek je jen pro možnosti vypouštění do Tře-
bovky. Ta musí být vedle vaší nemovitosti nebo 
zahrady. Nejlepší je, když Vám s čističkou i 
s povolením radí projektant. Stejně musíte mít 
projekt. Někteří z Vás se do toho pustili sami, 
ale moc tomu nerozuměli, a pak jsou z toho ako-
rát zmatky. Byl bych rád, kdyby se  všichni zastu-
pitelé začali více zabývat otázkou i finanční pod-
pory z rozpočtu obce pro naše lidi. Vím 
i z vlastních informací, že takto budou podporo-
vat své občany i blízké obce. Mimo jiné jsme to 
já i mí kolegové měli ve volebním programu. Já 
s tím problém nemám, jenom čekám, kdo s tím 
pomůže. 

Co v roce 2020? 
Budeme chtít realizovat další opravy místních ko-
munikací. Docela dobře jsou rozjednaná nová 
dětská hřiště v obci (dostaneme dotaci od MMR). 
Řešíme změnu v projektu, kde bychom herní prv-
ky od vodárničky u rybníka dali k volejbalovému 
hřišti, které chceme více upravit. Máme dělat revi-
talizaci zeleně v obci rovněž s podporou dotace 
cca 1 až 1,2 mil. Kč. Je plánovaná další etapa no-
vých chodníků v obci. Počítá se s novým chodní-
kem od DPS  čp. 122 směrem k poště a okolo 
zastávky u školy směr Moravská Třebová. Rovněž 
i zde jsme požádali o dotaci. Potřebujeme dořešit 
pět stavebních parcel na horním konci obce. Řeší-
me, jakým způsobem provedeme vodovod, veřej-
né osvětlení a další. To vše se projeví v ceně po-
zemku. 
Pracujeme na změně územního plánu č. 1. Máme 
poptávku po stavebních místech. Měníme plochy 
zeleně na veřejnou zeleň, rozšiřujeme místo pro 
výstavbu tělocvičny pro ZŠ. 
Práce je naplánováno dost. Uvidíme, co se podaří. 
Děláme to pro nás všechny. A kdo nechce dělat,  
ať těm druhým dá pokoj. Bohužel, některé takové 
tu máme. Přeji vše dobré! 

Jiří Tesař 

S t a r o s t a  i n f o r m u j e  

S t r á n k a  2  K o c l í ř o v s k ý  z p r a v o d a j  

Společnost LIKO Svitavy zdražila poplatek za 
svoz komunálního odpadu, a to o 24,-Kč. 
Z tohoto důvodu musela obec reagovat a v OZV 
č. 3/2019 zdražit svoz komunálního odpadu cel-
kem na 625,-Kč za osobu za rok. Tuto částku bu-
dou povinni zaplatit všichni občané s trvalým po-
bytem v obci Koclířov. Osvobozeny od tohoto 
poplatku budou pouze fyzické osoby, které 
v příslušném kalendářním roce dovrší 75 a více let 
věku, a třetí a každé další nezaopatřené dítě 
v domácnosti. 
Splatnost místních poplatků je do 30. 6. příslušné-
ho roku, uhradit poplatky lze na účet obce 
č.  1283344309/0800 vedeného u České spořitelny 
a. s., do zprávy pro příjemce uveďte co a za koho 
hradíte, nebo hotově do pokladny obce v úředních 
hodinách.    Edita Prchalová                             

P o p l a t k y  z a  o d p a d  

s e  z v y š u j í  



Únor: 

Slavík František 

Dlabáčová Ludmila  

Paclík Mojmír  

Chodilová Anežka 

Bukovská Vlasta 

Čurgalová Marie 

Sedlická Aloisie  

Norocel Jan 

Trunečka Petr 
 

Úmrtí 

Dne 19. 11. nás navždy opustila Věra Břeňová a 15. 12. 
Marta Hárychová. Rodinám obou zesnulých skládáme 
upřímnou soustrast. 

 
Z činnosti SPOZu 

V listopadu a prosinci jsme byli se zástupci obce popřát 

paní D. Pražákové, V. Dědičové, D. Koutecké, J. Brhelo-

vé, B. Lněníčkové, M. Krejčové a dále pak panu J. Külle-

rovi, R. Kalovi, M. Čurgalovi, V. Kouteckému a J. Háry-

chovi ml. Všem oslavencům přejeme ještě jednou hodně 

zdraví a spokojenosti do dalších let. 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  
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V lednu a únoru 2020 se 
dožívají životních jubileí 
tito naši spoluobčané: 
Leden: 

Pražák Jaroslav  

Palkovičová Jana  

Bačovský Miroslav  

Luláková Jana  

Koutecká Marie  

Král Vladimír  

Popelka Lubomír  

Rotrekl Jiří  

O h l é d n u t í  z a  k o n c e m  r o k u  v  Z Š  a  M Š  

Některé děti z místní školky a školy zpestřily básničkami a písničkami vítání nových občánků v sobotu 
19. 10. 2019. Začátkem listopadu se ve školce vymalovaly třídy a částečně se obnovil nábytek. Dětem se 
tak oživilo prostředí školky. V úterý 19. 11. 2019 děti MŠ a ZŠ rozhýbaly svá těla na rytmické šou. Ve čtvr-
tek 21. 11. 2019 proběhlo vánoční focení dětí. Fotky se velice vydařily a určitě potěšily všechny členy rodi-
ny. V sobotu 30. 11. 2019 děti zazpívaly koledy u rozsvícení vánočního stromu. 
V úterý 3. 12. 2019 vyrazily děti z MŠ na společný zimní výlet se ZŠ na Veselý Kopec na Vysočinu, kde 
probíhal vánoční jarmark v krásných staročeských chaloupkách. Děti si tam měly možnost nakoupit drob-
né vánoční dekorace a ozdoby. Dále se seznámily s lidovými zvyky a tradicemi. Ve čtvrtek 5. 12. 2019 do 
školky a školy zavítal Mikuláš s čertem. Děti přednesly básničky, které znají a společně zazpívaly písničky. 
Dočkaly se i sladké odměny.   
V sobotu 7. 12. 2019 vystoupily děti v kulturním domě na předvánočním posezení s tancem a hudbou. Ve 
středu 18. 12. 2019 nadělil Ježíšek dětem do školky pod stromeček dárky. Děti si s novými hračkami hned 

radostně pohrály.  
Loňský rok jsme zakončili návštěvou místní Fatimy 
s předvánočním programem pro děti.  Děkujeme za 
hezky strávené chvíle. Rádi bychom také poděkovali 
za spolupráci rodičům a ostatním, kteří se společně 
s námi zapojují do různých aktivit s dětmi.    
 

Nový rok jako z pohádky přejí děti a zaměstnanci 

ZŠ a MŠ Koclířov.  

P ř e d v á n o č n í  p o s e z e n í  s  t a n c e m  a  h u d b o u  

V sobotu 7. prosince jsme se opět po roce sešli v Kulturním domě. Tentokrát jsme naší besedě daly jiný 
název. Bylo to proto, aby si přišli popovídat třeba i naši padesátníci. To se nám však moc nepodařilo. 
O skvělý program se postaraly děti z MŠ a ZŠ, Schola Fatima a orientální tanečnice ze Svitav se světelnou 
show. K tanci a poslechu opět zahráli manželé Gallovi. Děkujeme všem, kteří nám přispěli do hry o štěstí. 
Jsme rádi, že nám zachováváte přízeň a že naše práce dává smysl.           Členky SPOZu 

ZO ČZS Koclířov přeje všem do nového 

roku 2020 hodně štěstí, úspěchu a radosti, 

pohody a hodně zdraví . 



Usnesení č. 1/5-2019: 
Zastupitelstvo obce schvaluje program  5. jednání 
ZO   
Zahájení – úvod 
Schválení programu ZO č. 5 
Zpráva o činnosti rady č. 32-38 včetně 
Schválení zápisu ZO č. 4 
Schválení (vzetí na vědomí) závěrečného účtu za rok 

2018 DSO Mikroregion Svitavsko 
 

Schválení koupi pozemku p.č. 2953 k.ú. Koclířov 
od spol. Státní statek Jeneč, s.p. v likvidaci za 
cenu dle znaleckého posudku č. 201/19 
(vypracovaný p. Z. V., Hranice, ze dne 
30.9.2019) včetně úhrady na znal. posudek. 

Schválení koupi pozemku p.č. 3048 k.ú. Koclířov 
o výměře 6 m2 dle GP č. 659-474/2019 od p. V. 
H., Koclířov za cenu 100 ,-Kč/m2 . 

Schválení koupi pozemků p.č. 1466/8 a 3047 obě 
v k.ú. Koclířov dle GP č. 659-474/2019 od p. 
Ing. S. T., Koclířov za cenu 100 ,-Kč/m2. 

Schválení bezúplatného převodu pozemků od ČR 
SPÚ IČ: 01312774, jedná se o tyto pozemky: 
3/3, 87/4, 1297/1, 1354/1, 1706/12, 2666/2, 
4978, 5054, 5125, 5126, 5127, 5128, 5202, 5283, 
5284, 5438/1 dle GP č. 649-35/2019. 

Dispozice s majetkem obce: 
Prodej pozemku p.č. 390/12 a 392/9 obě v k.ú. 

Koclířov p. J. V., Koclířov  
Schválení uzavření kupní smlouvy na p.č. 5035 dle 

smlouvy o smlouvě budoucí kupní ze dne 
12.10.2016 s p. M. Z. a p. P. Z. a návrhu na vklad 
do KN. 

Prodej pozemku p.č. 1132/1 v k.ú. Koclířov, man-
želům L. (J. a O.), Koclířov  

Revokace usnesení ZO ze dne 30.8.2019, usn. č. 
7/4-2019 v plném rozsahu. 

Prodej pozemků p.č. 1985/5 k.ú. Koclířov dle no-
vého GP č. 665-635/2019, manželům S. Koclí-
řov  

Schválení DPP na provoz kotelen v budovách obce 
s p. M. K. a p. L. P.. 

Různé + diskuze 
Závěr 
Zastupitelstvo obce volí složení návrhové komise 
ve složení: p. Rudolf Kala, p. René Kulhan, Mgr. 
Anna Oubrechtová 
Zastupitelstvo obce volí za ověřovatele zápisu: p. 
Ladislav Prchal, p. Josef Votřel 

Zápis vypracuje: p. Eva Veselá 
Usnesení č.  2/5-2019: 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu staros-
ty obce o činnosti rady obce a schvaluje zápisy 
z rad obce od č. 32 do č. 38 včetně z roku 2019. 
a) Zastupitelstvo obce schvaluje zápis zastupitel-
stva obce č. 4 z roku 2019. 
Usnesení č. 3/5-2019: 
b) Zastupitelstvo obce ukládá zapisovateli zápisu, 
aby zápis z jednání zastupitelstva byl dle jednacího 
řádu zastupitelstva obce. 
Usnesení č. 4/5-2019: 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí závěrečný účet 
DSO Mikroregion Svitavsko za rok 2018 včetně 
zprávy o revizi – kontrole hospodaření svazku. 
Usnesení č. 5/5-2019: 
a) Zastupitelstvo obce schvaluje nákup a uzavření 
kupní smlouvy se Státním statkem Jeneč, státní pod-
nik v likvidaci, IČ: 00016918,  sídlem Třanovského 
622/11, 163 04 Praha 6 -  Řepy, k p.p.č. 2953, k.ú. 
Koclířov, o celkové výměře 535 m2 za cenu 23 470,- 
Kč stanovenou na základě znaleckého posudku č. 
201/19 vyhotoveného p. Z. V. a úhrady nákladů za 
vyhotovení znaleckého posudku a poplatku za vklad 
do KN.  
Usnesení č. 5/5-2019: 
b) Zastupitelstvo obce schvaluje nákup a uzavření 
kupní smlouvy k nově vzniklému  pozemku p.č. 
3048, k.ú. Koclířov, o celkové výměře 6 m2 , dle GP 
č. 659-474/2019, s p. V. H., trvale bytem Koclířov, 
56911,  za celkovou  cenu 600,- Kč. 
Usnesení č. 5/5-2019: 
c) Zastupitelstvo obce schvaluje nákup a uzavření 
kupní smlouvy k nově vzniklým  pozemkům p.č. 
1466/8, o celkové výměře 68 m2  a p.č. 3047, o cel-
kové výměře 28 m2  oba v k.ú. Koclířov, dle GP č. 
659-474/2019, s p. Ing. S. T., trvale bytem Koclířov, 
56911, za celkovou cenu 9 600,- Kč. 
Usnesení č. 5/5-2019: 
d) Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatné nabytí 
pozemků p.č. 3/3, 87/4, 1297/1, 1354/1, 1706/12, 
2666/2, 4978, 5054, 5125, 5126, 5127, 5128, 5202, 
5283, 5284 a nově vzniklý pozemek p.č.  5438/1 dle 
GP 649-55/2019, vše  k.ú Koclířov, od Česká re-
publika – Státní pozemkový úřad Praha, 
IČ:01312774.  
Usnesení č. 6/5-2019: 
a) Zastupitelstvo obce schvaluje prodej a uzavření 
kupní smlouvy k pozemku p.č. 392/9 a 390/12 

V ý p i s  z e  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e   

z e  d n e  1 5 .  1 1 .  2 0 1 9  
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v k.ú. Koclířov, s p. J. V., bytem Koclířov, 569 
11 za cenu stanovenou dle VOS č. 3/2014 tj. 65,
- Kč/m2. Cena za pozemek p.č. 392/9  v k.ú. 
Koclířov činí 14040,- Kč a za pozemek p.č. 
390/12 v k.ú. Koclířov činí 7735,- Kč.     
Usnesení č. 6/5-2019: 
b) Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření řádné 
kupní smlouvy k pozemku p.č. 5035 v k.ú. Koc-
lířov paní P. Z. a M. Z., oba bytem Svitavy.                      
Usnesení č. 6/5-2019: 
c) Zastupitelstvo obce schvaluje prodej a uza-
vření kupní smlouvy k pozemku p.č. 1132/1 
v k.ú. Koclířov, s p. J. L. a p. O. L., oba bytem 
Koclířov, 569 11, za cenu stanovenou dle VOS 
č. 3/2014 tj. 45,- Kč/m2. Celková cena činí 9 
810,- Kč.   
Usnesení č. 6/5-2019: 
d) Zastupitelstvo obce revokuje usnesení ZO 
konaného dne 30.8.2019  č. 7/4-2019-IV. 
v plném rozsahu.  
Usnesení č. 6/5-2019: 
e) Zastupitelstvo obce schvaluje prodej a uza-
vření řádné kupní smlouvy k nově vzniklému 
pozemku p.č. 1985/5 v k.ú. Koclířov dle GP  
č. 665-635/2019 p. L. S. a p. K. S., oba bytem 

Koclířov, 569 11, za cenu stanovenou VOS č. 

3/2014 tj. 45,- Kč/m2 ve výši 49 140,-Kč + 21% 

DPH. Celková cena činí 59 459,- Kč včetně 

DPH. Na pozemku je uzavřeno věcné břemeno 

ve prospěch spol. ČEZ Distribuce a.s. z důvodu 

vedení přípojek knn pro okolní domy.                
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M o b i l n í  r o z h l a s   

o b c e  K o c l í ř o v  

Obec Koclířov zavedla Mobilní rozhlas jako další pod-
půrný nástroj, pro lepší informování občanů. 
V současnosti je registrováno prozatím 44 občanů. 
Někteří však nemají staženou aplikaci mobilního roz-
hlasu a bez aplikace nelze přijímat zprávy z obce. Re-
gistrace je bezplatná. Stačí vyplnit formulář, který je 
dostupný v papírové podobě na obci nebo 
v knihovně, ale také ke stažení na webových stránkách 
obce Koclířov. Registraci lze také provést online na 
webových stránkách www.koclirov.mobilnirozhlas.cz. 
Nevíte-li si rady s registrací nebo stažením aplikace, 
rádi Vám na úřadě pomůžeme. 

Milý čtenáři,  
dne 24. 10. 2019 jsem navštívila ZŠ, kde jsem žá-

kům ukázala knihu Hoř,ohýnku, o mou duši se už čerti 

perou. Probrali jsme, o čem kniha pojednává. Tím 

jsem navázala na Marii Terezii a její dobu. Pozvala 

jsem je i na besedu, která se konala 26. 11. 2019. 

Chci poděkovat všem, kteří se zúčastnili přednášky. 

Do knihovny přibylo 15 nových knih, které budou k 

vypůjčení po Novém roce. Doufám, že se budou 

líbit. Pořád probíhá čtenářská soutěž, která bude 

ukončena v únoru 2020 – datum upřesním. Chci 

Vám popřát do nového roku hodně zdraví, štěstí, 

spokojenosti. V novém roce Vás ráda přivítám 

v naši knihovně.  Vaše knihovnice 

Z p r á v y  z  k n i h o v n y  

P o d ě k o v á n í  z a  s k v ě l é  a k c e   

v  r o c e  2 0 1 9  
Ráda bych poděkovala všem, kteří se letos rozhodli naplánovat, připravit a zorganizovat jakoukoliv akci 

v naší obci. Jsem člověk,  který se rád baví a těší mě, když můžu sdílet čas s přáteli a milými lidmi 

v  Koclířově.  

Nelze stíhat všechny akce, které se zde konají, ale naprostá většina z těch, které jsem 

letos u nás navštívila, proběhla v neskutečně báječné atmosféře. Vyzdvihla bych 

především akce jako Den dětí a Mikulášskou besídku, veškeré akce našich hasičů 

a Koclířovský kotlík. Věřím, že i nadále budou mít tyto akce obdobnou úroveň či ještě 

lepší. Již nyní se těším na plesovou sezónu. Vzpomínky nevznikají z věcí, ale ze zážitků.  

Hezké svátky všem a úspěšný vstup do nového roku 2020.    Michaela Cichá 

P O D Ě K O V Á N Í  
Děkuji Obci Koclířov za vánoční stromky pro naše 3 kostely a také všem, kdo pomohli s výzdobou 
a úklidem a vytvořili tak příjemnou vánoční atmosféru a pohodu. A tak se můžeme společně vždy 
radovat a těšit v době vánoční i ti, kteří do naší obce přijíždějí. Díky všem a rád žehnám.  
          Váš farář, Pavel Dokládal 

http://www.koclirov.mobilnirozhlas.cz


Mimořádné uznání ČR v Římě 
Na svátek sv. Anežky České ve středu 13. listopadu 
2019 vrcholila v Římě Národní pouť ČR ke 30. vý-
ročí kanonizace naší národní světice a daru svobody 
generální audiencí u papeže Františka na Svatopetr-
ském náměstí Vatikánu. 
Papež František projevil mimořádné uznání naší 
zemi, když před celým světem přijal a vyzdvihl vý-
znam této národní pouti ČR i samotného daru, 
uměleckého díla akademického sochaře Daniel Ig-
náce Trubače - Koruny Anežky České. Představitelé 
vládní a parlamentní delegace ČR společně s ČBK 
vedenou pražským arcibiskupem kardinálem Domi-
nikem Dukou papeži představili na náměstí před 
bazilikou sv. Petra bronzovou sochu Koruny sv. 
Anežky České vysokou 2,5 m, vážící 400 kg, na niž 
byly speciální technikou přeneseny především otisky 
prstů papežského nuncia v ČR Daniela Ch. Balvo, 
našich biskupů a kněží, ale také koclířovských farní-
ků a poutníků v den 1. mariánské soboty, kteří 4. 
května 2019 společně s naším otcem biskupem 
mons. Janem Vokálem připojili tuto symboliku - 
otisk prstu, který na úrovni významu DNA každý 
potvrzuje svou sounáležitost s naší vlastí, ale rovněž 
s kořeny křesťanství a vztahu k papeži Františkovi. 
Kardinál Dominik Duka a biskup Jan Vokál pak 
společně vyložili papeži Františkovi význam i záměr 
tohoto daru, kardinál Dominik současně papeži 
Františkovi zdůraznil význam Českomoravské Fati-
my v Koclířově a Fatimského apoštolátu v ČR, kte-
rý působí v naší zemi již téměř 30 let a celkově tuto 
národní pouť koordinoval a zajišťoval. 
Vlastní organizační tým Římě ČBK pod předsednic-
tvím biskupa Jana Vokála ve složení: Mons. Pavel 
Dokládal, Ing. Hanka Frančáková, Martin Palkovič, 
Mgr. Lenka Palkovičová, Bc. Václav Kašík, Franti-
šek Fábry a Ing. Jan Kos zajišťoval vlastní organiza-
ci nejen při této generální audienci, ale také 
v jednotlivých hlavních římských bazilikách sv. Pet-
ra, sv. Jana v Lateránu, S. M. Maggiore, sv. Klimen-
ta. 
Naprosto nečekané bylo rozhodnutí papeže Františ-
ka, aby dar ČR - Koruna sv. Anežky České společně 
s mnoha tisíci otisky nejen na vlastním díle, ale také 
na ručním papíře archů umístěných uvnitř Koruny, 
byl trvale umístěn přímo ve vatikánské bazilice sv. 
Petra, a to v blízkosti samotného hrobu prvního 
papeže sv. Petra v kapli evropských patronů. 
U celé této národní pouti byl vícekrát vzpomenut 

význam Koclířova, odkud již potřetí v uplynulých 
letech byla připravena národní akce - v roce 2015 
v Brně při Národním eucharistickém kongresu a 
obnovení nové a věčné smlouvy v Eucharistii na 
centrálním náměstí Svobody, následně 7. října 2017 
v národním centru Fatimy v Koclířově svěřením a 
zasvěcením ČR Bohu skrze neposkvrněné Srdce 
Panny Marie Fatimské a nyní při třetím kroku, v 
listopadu přímo v centru křesťanství v Římě. 
S vděčností všem, kteří nás při této službě podporují 
modlitbou i pomocí 

Mons. Pavel Dokládal 
 

Biřmování a Advent v Koclířově  
V neděli 8. 12. 2019 jsme přivítali v Koclířově sídel-
ního biskupa královéhradeckého Mons. Jana Voká-
la, aby udělil 15 kandidátům pečeť plnosti darů Du-
cha sv. ve svátosti biřmování. 
Současně v závěru celé působivé slavnosti a násled-
ně při výborném obědu z kuchyně manželů Prchalo-
vých jsme mohli poděkovat i za celou národní pouť 
v Římě. 
Adventní dobu jsme zahájili již o týden dříve 
rozžehnutím vánočního stromu s našimi dětmi ze 
školky a školy s panem ředitelem ing. Milanem An-
cinem, otcem Pavlem, naším farářem a vlastní 
rozžehnutí tradičně vedl starosta obce, pan Jiří Te-
sař a místostarosta pan Rudolf Kala. Koláčky, teplé 
nápoje pak jen dotvářely rodinnou atmosféru celého 
setkání. 
V době uzávěrky zpravodaje žijeme také přípravami 
půlnoční mše sv., předtím společenským setkáním 
v KD se zastupiteli, vedením obce a všech spolků a 
hnutí, tradiční vánoční návštěvou školy a školky ve 
Fatimě, koncertem Dalibora a novoročního koncer-
tu naší scholy (4. 1. 2020 v 15 hod) a především pří-
pravou novoroční Tříkrálové sbírky 5. 1. 2020. 
Ať nový rok 2020 je rokem požehnaným, výročím 
25 let Fatimy v naší obci Koclířov, stým výročím od 
narození našeho zakladatele arcibiskupa Karla Otče-
náška a také rokem rozhodnutí o konečné podobě 
penzionu Lucie pro seniory - na bázi domova dů-
chodců - ale s mnohem hlubším významem zamýš-
leným od potencionálního zřizovatele - Fatimského 
apoštolátu v ČR. 
Všem velké vánoční i novoroční požehnání  
posíláme vám všem od naší Scholy, společenství 
farnosti a Fatimy  

vaše Hanka Frančáková 

Z p r á v y  z  f a r n o s t i  a  Č M  F a t i m y   

v  K o c l í ř o v ě  
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ČR a Fatima v Koclířově - Capelinha Panny 
Marie Fatimské 

V neděli 8. 12. 2019 v závěru vlastní slavnosti biř-
mování národní president WAF v ČR s biskupem 
Janem Vokálem představili za přítomnosti starosty 
obce Jiřího Tesaře, občanů a farníků i hostů projekt 
vybudování kopie centrální stavby světové Fatimy 
v Portugalsku Capelinha v Cova d´Iria, která trvale 
připomíná zjevení Panny Marie třem pasáčkům, ny-
ní již svatým Fratiškovi a Hyacintě Marto a služeb-
nici Boží Lucii dos Santos. Po USA, Portoriku, Pa-
namě a Filipínách se rozhoduje o ČR, konkrétně 
pak Koclířovu, aby zde pro celý evropský region-
střední Evropu byla postavena kopie této centrální 
stavby světového poutního místa portugalské Fati-
my-Capelinha. Projekt by měl byt realizován 
v areálu Českomoravské Fatimy Koclířově 
v návaznosti na Memoriál Fatimy, sochařský kom-
plex výtvarníka Milivoje Husáka, který je součástí 
bukové aleje - Minutěnky. Měl by pak význam Koc-
lířova jako národní Fatimy ČR ještě zvýraznit. Celá 
záležitost byla již předběžně projednávána při mezi-
národní radě WAF v Domus Pácis s mezinárodním 
prezidentem hnutí Prof. Américo Pablo Lópezem 
Ortiz z Portorika a dalšími členy mezinárodní rady.  
I já sám za sebe a za celou naši farnost přeji vám 
všem, milí farníci a spoluobčané radost, pokoj, zdra-
ví a Boží požehnání do nového roku 2020. 
P. Pavel Dokládal, farář 
PS: Máte-li zájem a budeme moc rádi, můžete sledo-
vat naše stránky www.cm-fatima.cz , kde jsou vždy 
podrobné programy bohoslužeb. Nedělní jsou pra-
videlně v 9 hod. Rovněž program akcí, které připra-
vujeme a realizujeme s ČM Fatimou Koclířov. 
 

S t r á n k a  7  V y d á n í  1 - 2  2 0 2 0  

Setkání s papežem Františkem   

Setkání s rektorem baziliky sv. Filomény v Mugnanu   

Společné foto u oltáře  svaté Filomény v Mugnanu   

Biřmování 

http://www.cm-fatima.cz


Potravinová sbírka 
V listopadu 2019 jsme se s Potravinovou bankou 
Pardubice, z. s. se sídlem v Chotovicích zapojili do 
Národní potravinové sbírky.  Společně 
s dobrovolníky jsme zajišťovali sbírku v prodejně 
Kaufland v nedalekém Lanškrouně. Podařilo se vy-
brat přes 900 kg potravin a drogerie. Část vybrané-
ho zboží jsme rozdělili mezi uživatele naší sociální 
služby, zbytek byl převezen do skladu potravinové 
banky. Odtud potraviny poputují dalším sociálně 
potřebným lidem, například matkám samoživitel-
kám, seniorům, lidem v azylových domech a bezdo-
movcům. 
 
Mikulášská besídka 
Chtěli bychom poděkovat Mgr. Evě Sopouškové 
a studentům z ISŠ v Moravské Třebové, oboru 
Sociální činnost, za přípravu mikulášské besídky 
v našem azylovém domě. Společně s nimi navštívili 
AD Mikuláš, čert a anděl. Studenti si připravili krát-
ký program. Děti si zazpívaly, zarecitovaly básničku, 
za kterou obdržely sladkou odměnu. Besídka se dě-
tem moc líbila. 
 
Vánoce v azylovém domě 
19. 12. 2019 jsme v azylovém domě oslavili Vánoce 
a uspořádali vánoční besídku, na kterou nám přišli 
zahrát vánoční koledy členové Fatimské Scholy 
pod vedením Ing. Hany Frančákové. Dětem se 
rozzářily oči u rozsvíceného vánočního stromečku, 
pod kterým měly spoustu dárků od sponzorů. 

Poděkování 
Je mezi námi mnoho dobrosrdečných lidí, kteří 
nejsou lhostejní k nepříznivé sociální situaci dru-
hých a kteří zpříjemnili Vánoce našim uživatelům 
a především jejich dětem a zajistili jim velké množ-
ství dárků.   
Mezi dárce již několik let patří ředitelka Mateřské 
a  ákladní školy Třebovice PhDr. Soňa Provazní-
ková, která se svojí rodinou, kamarádkami a kolegy-
němi z MŠ a ZŠ Třebovice uspořádala strom splně-
ných přání pro děti z azylového domu. Děti si na-
psaly a namalovaly přáníčka a dárky našly pod stro-
mečkem. 
Poděkování patří také paní Boženě Hanusové 
z Dámského spolku Maceška v Osíku, která po-
máhá s realizací projektu „Krabice od bot“ Diako-
nie Českobratrské církve evangelické. Děti balily 
dárečky do krabic od bot a věnovaly je dětem 
z azylových domů a dětských domovů. 
Oslovily nás také členky spolku Matky sobě Svita-
vy, které také zajistily dárky pod stromeček pro naše 
děti. 
Poděkování patři i jednotlivým sponzorům, kteří 
věnovali finanční prostředky, cukrovinky nebo ovo-
ce. 
 
Všem velice děkujeme a přejeme mnoho osob-

ních i pracovních úspěchů v roce 2020. 
 
Pracovníci Mostu naděje,  

 azylového domu pro rodiče s dětmi 

M o s t  n a d ě j e  –  a z y l o v ý  d ů m  p r o  r o d i č e  

s  d ě t m i  i n f o r m u j e  
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J e  p o l i t i k a  š p i n a v á  v ě c ?  

 
Taky si někdy kladete tuto otázku? Taky máte pocit bezmoci? Dovolte mi napsat můj pohled na věc zvanou 
politika. 
Politika dle Wikipedie (z řeckého polis – město, politiké techné – správa obce) je „mnohoznačný pojem ob-
vykle označující proces a metodu rozhodování určité skupiny lidí s pluralitními zájmy a názory.“ 
Já sama to chápu jako vytváření určitého uspořádání v rámci skupiny lidí, ať už je to obec, město, stát nebo 
skupina států. Nikdy není ideální. Vždy je to o rozhodnutích lidí a vzájemném ovlivňování. A to je pro mě 
podstatné – politika je taková, jací lidé do ní vstupují a jakými způsoby jsou ochotni a přístupni jednat. Když 
to vezmu do důsledku, záleží na tom, jací lidé jsou v demokratické společnosti voleni. 
V rámci diktatury záleží život skupiny lidí na politice diktátora. V rámci demokratické společnosti je míra 
odpovědnosti přenesena na voliče. Záleží na tom, do jaké míry se volič informuje, na jeho angažovanosti 
a na míře korektnosti obou stran. 
Je těžké být politikem a prosazovat cokoli dobré, pokud víte, že vaši voliči jsou jiného názoru a prosazová-
ním svého cíle ztratíte jejich podporu. 
Je těžké být voličem a zjistit, který politik je populista a který své předvolební sliby myslí vážně a má je opře-
né o realitu. 
Společnost se musí vyvíjet rovnoměrně. A v tom vidím i jeden velký kámen úrazu. Je totiž jednoduché hle-
dat spasitele, člověka, který řekne: „Já mám na vše patent, já za vás vše vyřeším, já..., já..., já...“ Volič si pak 
řekne: „Hurá, hodím lístek do urny a moje úloha končí. On vše vyřeší.“ Historie nám už mnohokrát ukáza-
la, jak snadno se ze spasitele stane diktátor. Jak snadno se diktátoři začnou zbavovat inteligence, jak snadno 
začnou ovládat veřejné mínění. Historie nám také mnohokrát ukázala, jak je těžké z tohoto stavu najít cestu 
ven. 
Je politika opravdu špinavá věc? Může být, ale také nemusí. Je špinavá tak, jak jí to dovolíme. 
 

Marcela Kalová 
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N e č e k a n ě  p ě k n ý  z á ž i t e k  

 
Jana Luláková se zmínila, že se chystá do kulturáku na nějakou přednášku, povídám mé ženě, nemohli by-
chom jít také? Ano, mohli, já s tím počítám, otočila se manželka od dřezu s nádobím. 
A tak nás v úterý 26.listopadu, už na schodech do malého sálku, vítala paní Martina Vymazalová, která to 
jako vedoucí knihovny všechno zařídila. 
Natočil jsem si židli k promítacímu plátnu a hlavou mi probíhal záložní plán, jestli to bude nuda, jak se při 
první příležitosti vytratím, protože už jsem starší, toho času mi už tolik nezbývá a musím s ním dobře hos-
podařit. Ale za chvíli už jsem židli točil zpět, abych dobře viděl na přednášejícího a mrzelo mě, že jsem jeho 
jméno vypustil z paměti hned chvíli potom, co ho Martina představila. 
Skvělý vypravěč, který svou řeč přednášel ve stoje a doprovázel ji živými gesty, mě doslova uchvátil a už mě 
nepustil. Ztráceli jsme se v jeho poutavém vyprávění a spoluprožívali životní tragédie prostých lidí obvině-
ných z kacířství, nebo obtížné rozhodování císařovny Marie Terezie v těžkých dobách válečných. Jak velký 
význam pro rozvoj národa má osvícený panovník, jak poučení z historie je užitečné i pro naše dnešní roz-
hodování. Ne, to se nedá převyprávět, to se musí zažít. A protože vzduchem proletěl nějaký příslib další 
přednášky (snad z doby pobělohorské), budu si termín hlídat a těším se na další pěkný zážitek z vyprávění 
pana Josefa Špidly, autora několika historických knih. 
Přednášku z období vlády Marie Terezie uzavřela krátká beseda, spočívající ve fundovaných odpovědích na 
naše laické dotazy. Je skvělé poslouchat člověka, který se v něčem dokonale vyzná. Tak na závěr poděková-
ní paní Martině Vymazalové. Díky, povedlo se ! 

František  Oubrecht 
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Rozsvícení vánočního stromku 

Nacvičování s dětmi na slavnostní rozsvícení vánočního stromu  

Mikulášská besídka - společné foto  

Foto s jubilantem místostarostou Rudou Kalou 

Mikuláš a čert ve školce 

Biřmování  


